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Federaal agentschap voor geneesmiddelen en gezondheidsproducten 

Agence fédérale des médicaments et des produits de santé 

Galileelaan – Avenue Galilée 5/03 

1210 BRUXELLES - BRUSSEL   
Management Support 
 

DOORZICHTIGHEIDSCOMITE 113 – NOTULEN  

31.03.2023 – GAL OBODO (01.C.7) – 9u14 

 

1. GOEDKEURING VAN DE AGENDA   

De agenda wordt goedgekeurd. 

 

2. GOEDKEURING NOTULEN VAN DE VERGADERING VAN 07.03.2023  

Er zijn geen opmerkingen. Het verslag wordt goedgekeurd. 

 

3. ACTIELIJST 

1) Wetgevingsdossiers: 

Het rapport werd ter info aan de leden overgemaakt.   

De heer Straetmans heeft als suggestie om de reeds gepubliceerde koninklijke besluiten uit het 

rapport te laten.   

De wet Diverse omvat veel diverse zaken voor de stakeholders.  De heer Straetmans vraagt zich af 

wat het timingstraject is.  De heer Ballegeer antwoordt dat er een advies van de Raad van State is 

uitgebracht. De juridische dienst is dat advies momenteel aan het bekijken.  Hij verwacht na de 

paasvakantie een aangepaste versie die aan de partners zal worden voorgelegd.  Rond eind april 

2023 zou de wet aan de regering voor eventuele discussiepunten en vervolgens aan het parlement 

kunnen worden overgemaakt.  Het is nog niet zeker of het voor het zomerreces of kort daarna 

gestemd zal worden.  De heer Straetmans vraagt om de fundamentele zaken die zouden wijzigen 

met de stakeholders te bespreken. 

De heer Gryseels heeft ook een opmerking over de wet Diverse.  Hij had aan de heer Van Gelder een 

vraag over de naamgeving geneesmiddelen gesteld (follow-up van de TRIS-procedure).  Tot op 

heden heeft hij van hem nog geen antwoord gekregen.  De heer De Cuyper bekijkt het met de heer 

Van Gelder. 

2) Wervingsplan 2022: 

De leden hebben geen opmerkingen. 

 

4. CROSSFINANCIERING 2022 

De heer Claes geeft toelichting bij de PowerPoint-presentatie.  
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Hij had op het laatste moment nog een update van het document aan de leden overgemaakt. Er is 

niets fundamenteels veranderd. De slides met de eindanalyse zijn aangepast. Het verandert niet de 

globale conclusies.  

Crossfinanciering is een belangrijke oefening die het FAGG ieder jaar doet.   

Uitgaven toewijzen: 

De heer Claes vraagt aan de stakeholders om tegen de volgende vergadering van het 

Doorzichtigheidscomité eventuele fouten in het document te signaleren, zodat de afdeling Budget & 

Beheerscontrole de gegevens kunnen updaten. Op die manier kan er in de begrotingsopmaak 2024 

een correcte uitgavensleutel worden gehanteerd.  

Inkomsten toewijzen: 

Slide 23: De heer Denys merkt op dat de geneesmiddelensector grote subsidies (13 miljoen euro) 

krijgt. Als je operationeel kijkt, heeft de sector eigenlijk een tekort (5 miljoen euro) en dat wordt 

door subsidies goedgemaakt (overschot van 8 miljoen euro). Nu wordt het overschot van het 

agentschap verdeeld en krijgt de sector nog eens geld terug, omdat ze subsidies heeft ontvangen.  

Hij vindt dat merkwaardig. De heer Claes antwoordt dat de volgorde van de bewerkingen inderdaad 

een effect op het eindresultaat heeft.  

De heer Van den Abbeele vult aan dat er een eigenheid aan de variabele taks is. Het percentage dat 

iedere sector op basis van het batensaldo van het agentschap terugkrijgt wordt een jaar op voorhand 

in de financieringswet opgenomen. Het staat niet in verhouding tussen de reële uitgaven en 

inkomsten per sector. Apotheken is ook een goed voorbeeld. Ze vertonen een tekort, maar in de 

financieringswet staat dat zij 7,58% van het Belgisch saldo afgetrokken krijgen van de laatste 

factuur.   

De heer Van den Abbeele deelt verder mee dat de heer Claes de presentatie heeft uitgebreid met 

een aantal gedachtegangen voor de toekomst.  Het is contradictorisch dat een sector die een tekort 

vertoont nog extra terugkrijgt van de variabele taks. Het juridisch kader laat het FAGG niet toe om 

dat te veranderen.  De beslissing om een aantal activiteiten via een subsidie te betalen is een 

beslissing van de regering.  

De heer De Haes stelt dat het om een politieke beslissing gaat.  Als de regering niet had beslist om 

een stuk van die kosten op zich te nemen, had de sector 100% van die output op zich genomen en 

was er geen tekort geweest. De correcte methodologie werd gebruikt. De heer Claes laat weten dat 

het in de tarieven is ingecalculeerd dat er een stukje dotatie is.   

De heer Denys laat weten dat de bijdrage van de meddev-sector gemiddeld 2 miljoen euro per jaar 

bedraagt.  De heer Van den Abbeele antwoordt dat de farmaceutische sector wel degelijk voor haar 

aandeel in de belasting op het FAGG betaalt, los van het feit of die met een subsidie of niet is 

gefinancierd. De sector betaalt nog altijd veel meer verhoudingsgewijs in algemene kosten.  

Mevrouw Adriaensen stelt voor om een pagina aan het verslag toe te voegen waarin het voorgaande 

duidelijk wordt uitgelegd om dezelfde discussie te vermijden. De heer Claes zal het nodige doen.  

De heer Denys stelt vast dat er nog steeds een overschot ten opzichte van de begroting is. De heer 

Claes antwoordt dat in 2023 de taks met 2 miljoen euro is verlaagd.  In 2022 kon er nog geen effect 

zijn.  De heer Van den Abbeele vult aan dat er een initiële begrotingsopmaak 2023 is geweest. Daar 

zijn alle taksen van alle sectoren verhoogd, onder meer door de stijgende inflatie. De taks voor de 

medische hulpmiddelen is de enige taks die ongemoeid is gelaten. De stijging voor de volgende twee 

jaar werd geannuleerd. De beslissing werd genomen om een spreidstand naar de toekomst te 

vermijden.  

De heer Straetmans praat over het tekort van 1,2 miljoen euro voor de apothekers dat voornamelijk 

is te wijten aan een tekort op de rekeningen 1 en 2.  De heer Claes laat weten dat uit het cijfer niet 
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mag worden geconcludeerd dat taksen voor die sector zouden verhogen.  Mevrouw Mertens vindt 

het een opportuniteit om het overleg met de apothekers op te starten om op termijn naar een 

abonnementensysteem over te gaan nu de autocontrole geïmplementeerd zal worden. De heer 

Straetmans is zeker bereid om daarover overleg te plegen. 

De heer Gryseels zou in slide 19 het volgende toevoegen: kost reëel versus budget 

De heer Bollen deelt mee dat zijn sector in 2021 is gestart met de aanpassing van de fees.  Dat heeft 

zijn vruchten afgeworpen. De sector stelt vast dat er toch nog een tekort van meer dan 300.000 

euro is.  Er dient goed naar de allocaties van de kosten te worden gekeken.  Het is nodig is om te 

weten waar het geld naar toe gaat.  De heer Claes beaamt dat de sleutel zeker onder de loep dient 

te worden genomen. 

Leden kunnen met hun vragen steeds bij de heer Claes terecht. 

5. SLEUTEL ALGEMENE UITGAVEN 2024 

De heer Claes licht het punt aan de hand van een PowerPoint-presentatie toe. 

De leden nemen akte van de presentatie.  

De heer Denys stelt dat de uitgaven voor meddev in vier jaar zijn verdubbeld.  Het zou goed zijn dat 

de sector daarover in het jaarverslag zou worden geïnformeerd.  Voor meddev is er bijna geen fee 

for service, alleen exportcertificaten. De sector ziet niet wat er met de taks gebeurt.  Een overzicht 

van de belangrijkste activiteiten zou nuttig zijn. 

De heer Van den Abbeele antwoordt dat alle dienstverlening in de Budget Master File (= BMF) is 

vermeld.  De heer Denys vindt niet dat hij de BMF naar de leden kan sturen.  Een overzicht met de 

belangrijkste activiteiten van meddev zou helpen.  De heer De Cuyper besluit dat het geen probleem 

is om de informatie in het jaarverslag te vermelden. 

Mevrouw Adriaensen merkt op dat de vraag van de heer Denys ook voor de andere stakeholders 

geldt. 

 

6. INVESTERINGSFONDS 2024 

Op vraag van de afdeling Budget & Beheerscontrole werd er gevraagd om de projecten van het FAGG 

voor 2024 aan de leden van het Doorzichtigheidscomité tijdens de vergadering van 31 maart 2023 

voor te stellen. 

De heer Giloteau informeert de leden aan de hand van een PowerPoint-presentatie en vraagt hun 

princiepsakkoord voor de punten op de slide van pagina 8, namelijk:  

1/ het bepalen van een investeringsenveloppe die aan het management genoeg ruimte biedt 

om het FAGG te laten evolueren, want de 5 miljoen euro van het jaar 2023 kent zijn 

beperkingen; 

2/ het hele jaar rond via werkvergaderingen de stakeholders sneller in de beginfases van de 

verschillende projecten betrekken. 

De heer De Haes laat weten dat het voor pharma.be moeilijk is om bijkomende middelen voor 

projecten te voorzien vooraleer een beslissing wordt genomen ze al dan niet te weerhouden.  Het is 

immers niet zeker dat ze zullen worden uitgevoerd. De heer Giloteau begrijpt zijn standpunt.  Het 

FAGG volgt een methodologie: een project kan worden gestopt of uitgesteld volgens de maturiteit 

van een project, de resources, beschikbaarheid en/of prioriteit.  Daarnaast zijn er altijd projecten die 

tot verbetering zouden kunnen leiden, maar die momenteel nog onbekend zijn en waarbij het zou 
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kunnen dat ze een hogere prioriteit zouden krijgen. Daarvoor is er altijd een verschil tussen een lijst 

met projecten die tijdens een oefening voor de begrotingsopmaak werd opgesteld en de realiteit 

ervan 18 maanden later. Als een bepaald gefinancierd project door omstandigheden zou vertragen, 

zou het variabele takssysteem dat kunnen compenseren.  

De heer De Haes deelt mee dat andere organisaties eerst de projecten vastleggen en dan pas de 

nodige budgetten goedkeuren.  Als het FAGG op die manier werkt, heeft pharma.be er geen probleem 

mee. De heer Giloteau meldt dat het FAGG ook op die manier werkt. De selectie van de projecten 

gebeurt echter na de begrotingsopmaak: net voor het begin van het betrokken jaar en dus ook na 

de redactie van de financieringswet. Als het agentschap voor een financiering van het 

investeringsfonds zou kiezen die op de grootte van iedere sector in de gewone activiteiten van het 

FAGG is gebaseerd, zou ook het compensatiemechanisme minder afhankelijk worden van elk project 

dat effectief werd gerealiseerd.  

De heer Van den Abbeele vult aan dat het FAGG als parastatale A in staat is om flexibel met de 

begroting om te gaan en om over die projecten in gesprek te gaan.  De scope van het project is dat 

de stakeholders nauwer met de projecten worden betrokken. Het agentschap dient de begroting één 

jaar op voorhand in te dienen.  Er is een lijst van 17 miljoen euro aan projectfiches.  Alle projecten 

zullen zeker niet worden uitgevoerd. Volgens hem is 5 miljoen euro te weinig. Het FAGG wil naar een 

gezond evenwicht van 10% van de totale uitgaven gaan om investeringen te doen. Het verleden 

weerspiegelt een jaarlijks investeringsfonds van 7 miljoen euro. Dat is 10% van de begroting van 

het FAGG (zonder flowthrough). De cijfers van het verleden zijn bijgevolg coherent met een vaste 

bepaling van een investeringsfonds tot 10% (zonder flowthrough). Dat betekent dus in 2024 7 

miljoen euro.  

Als het investeringsfonds in de begrotingsoefening 2024 kan worden meegenomen, liggen volgens 

de heer De Haes alle elementen op tafel en kan er een gefundeerd standpunt worden gegeven.  

Momenteel vindt hij het echter te vroeg om zijn akkoord te geven.  De heren Daneels en Gryseels 

delen dezelfde mening. Mevrouw Adriaensen vraagt zich ook af wat er zal gebeuren als de nieuwe 

administrateur-generaal de zaken anders ziet.   

Mevrouw Mertens ondersteunt de vraag van het FAGG volledig, want het stelt het agentschap in 

staat om veel sneller en efficiënter te werken.  

Ook de heer De Cuyper wil het voorstel verdedigen. Binnenkort zal er een nieuwe administrateur-

generaal zijn.  Volgend jaar zijn er verkiezingen. Het is niet zeker dat er na de verkiezingen snel een 

nieuwe minister van Volksgezondheid zal worden aangeduid.  Daarnaast is er de onzekerheid op 

budgettair vlak. Het Doorzichtigheidscomité heeft sinds een aantal jaar meer maturiteit.  De gestelde 

vraag is uit voorzorg gelet op de toekomstige situatie en een snellere en nog efficiëntere 

communicatie kan het succes verhogen.   

Mevrouw Adriaensen vraagt zich af of de sectoren het engagement van de overheid mogen 

verwachten dat er 20% vanuit de dotatie wordt gefinancierd als ze de verbintenis aangaan. De heer 

Ballegeer antwoordt dat hij de vraag heeft meegenomen. Het betreft een politieke beslissing die in 

de begroting en wetgeving dient te worden voorzien. 

De heer Brabants besluit dat de beeldvorming in het begin voor verkeerde interpretatie zorgde.  Er 

kan over de vraag naar extra middelen worden nagedacht.  

 

7. VARIA  

 

7.1 VERNIEUWING MANDATEN DOORZICHTIGHEIDSCOMITÉ 
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Een benoeming als lid van het Doorzichtigheidscomité geldt voor een periode van vier jaar. Die 

periode van vier jaar is voor de meeste leden verstreken. Er zal aan de betrokken 

organisaties/instellingen per brief/mail worden gevraagd de namen van hun kandidaat-leden over te 

maken. 

 

7.2 VERTREK AXEL VAN DEN ABBEELE NAAR DE BELEIDSCEL BEGROTING 

Vanaf 1 april 2023 zal de heer Van den Abbeele een nieuwe uitdaging als adviseur bij de beleidscel 

Begroting aangaan.  Hij is erin geslaagd om op een paar jaar tijd een enorm vertrouwen bij de 

stakeholders op te bouwen.  Alles kon worden besproken.  Namens het doorzichtigheidscomité wenst 

de voorzitter de heer Van den Abbeele dan ook van harte te danken.  Ze heeft een kleine attentie 

voor hem meegebracht en vraagt om na de detachering zeker opnieuw voor het FAGG te komen 

werken. 

De voorzitster sluit de vergadering af en dankt alle leden voor de bijdrage. 


